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К-По2 1/2020 

 

 

ТРАНСКРИПТ АУДИО ЗАПИСА 

 СА ГЛАВНОГ ПРЕТРЕСА одржаног дана 29. септембра 2020. године 

 

 

Председник већа: 23.11.2020. година, 09,35 часова.  

  

 Председник већа отвара заседање у предмету Вишег суда у Београду, Одељења 

за ратне злочине К-По2 1/2020 против оптуженог Османа Османовића због кривичног 

дела ратни злочин против цивилног становништва из члана 142 став 1 КЗ СРЈ  и других 

кривичних дела по оптужници Tужилаштва за ратне злочине КТО број 1/20 од 

21.02.2020. године, потврђена дана  12.03.2020. године.  

 

Веће поступа у неизмењеном саставу. 

 

Да ли има примедби на састав већа? 

 

Примедби на састав већа није било. 

 

Записник води записничар Јасминка Јовановић, у раду суда помаже судијски 

помоћник Јелена Петровић. 

 

 КОНСТАТУЈЕ СЕ да су на главни претрес приступили: 

 

-заменик тужиоца за ратне злочине – Душан Кнежевић,  

 

-оптужени Осман Османовић, доведен преко Управе Окружног затвора у                

Београду. 

 

Присутан бранилац оптуженог - адвокат Ђорђе Дозет. 

 

Ви сте? Устаните и представите се. 

 

Ивић Тамара: Ивић Тамара, приправник  Ђорђа Дозета.  

 

Председник већа: Ивић Тамара, адвокатски приправник адвоката Ђорђа 

Дозета, је ли тако? Можете сести. 

 

У публици присутна лица: Кљаић Марина и Муховић Мирсад.  

  

Констатује се да је успостављена видеоконференцијска веза са Основним судом 

Брчко Дистрикта. 

 

Добар дан. Да ли се чујемо, Брчко Дистрикт? Добар дан, да ли се чујемо? 

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић: Да ли се чујемо, ми 

се извињавамо, али немамо ваш звук. Да ли можете контактирати некога из ИТ 

подршке?  
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Председник већа: Само моменат.  

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић:  Сада се чујемо. 

 

Председник већа: Да ли се чујемо? 

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић: Да, чујемо Вас. 

 

Председник већа: Можете само да се  представите. Ваше име и презхиме и да 

ли су у судницу приступили сведоци чије је испитивање одређено на данашњем 

главном претресу? 

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић: Судија Велибор 

Галилчевић, судија Основног суда Брчко Дистрикта. Пред судницу су приступили до 

овог момента Фазловић Новалија, Јашаревић Сенад и Мујкић Хазим. Сведок Куртовић 

Сеад још увек није приступио. Ако приступи у међувремену, ми ћемо то констатовати 

и обавестити Вас о томе. 

 

Председник већа: Добро, захваљујем Вам се.  

 

Констатује се да судија Основног суда Брчко Дистрикта, Основни суд, је и 

тако? 

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић: Тако је. 

 

Председник већа: Велибор Милићевић обавештава суд да су по позиву суда у 

Основни суд Брчко Дистрикта  приступили сведоци Хазим Мујкић, Новалија Фазловић 

и Сенад Јашаревић, а позвани сведок Суад Куртовић још увек није приступио. 

 

Да ли је уредно позван Суад Куртовић? Да ли сте му уредно уручили позив?  

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић: За Куртовић Сеада 

је уредна достава позива. 

 

Председник већа: Уредно позван.  

 

Констатује се да су испуњене процесне претпоставке за одржавање главног 

претреса.  

 

Суд доноси 

 

Р Е Ш Е Њ Е 

 

Да се главни претрес одржи. 

 

Наставља се главни претрес прекинут дана 29.09.2020. године у фази доказног 

поступка. 

  

Главни претрес је јаван. 
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Врши се аудио снимање тока главног претреса, а препис тонског снимка биће 

саставни део записника о главном претресу. 

 

Суд доноси 

  

Р Е Ш Е Њ Е 

 

 

Да се у доказном поступку изведе доказ испитивањем сведока Сенада 

Јашаревића  путем видеоконференцијске везе са Основним судом Брчко Дистрикта. 

 

Позваћете сведока Сенада Јашаревића. 

 

Испитивање сведока Сенада Јашаревића: 

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић: Ево овако, пошто 

сам ово већ радио у координацији са вама. Ја ћу само на основу личне карте утврдити 

идентитет, а онда Ви даље преузимате сведока што се тиче заклетве и осталог. 

 

Председник већа: Да, Ви ћете само утврдити његов идентитет. Саопштићете 

нам податке које сте утврдили увидом у његову личну карту а ми ћемо даље наставити 

упозорење и испитивање сведока. 

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић: У реду. Дајте само 

видео на мене док утврђујем идентитет. Дакле, у судницу приступио сведок Јашаревић 

Сенад, датум рођења 20.01.1960., идентитет утврђен на основу личне карте издате од 

стране Одељења за јавни регистар Владе Брчко Дистрикта број 010М05Т78. 

 

Председник већа: 578? 

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић: Не, не, 010М05Т78. 

 

Председник већа: Добро. 20. јанаура 1960. године је рођен? 

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић: Само мало, 

21.09.1960. године. 

 

Председник већа: 21.09.1960., добро. Да ли је уписано име оца у личној карти? 

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић: Не, такви подаци се 

не уписују на наш образац личних карата. 

 

Председник већа:  Не уписују се, добро. То су сви подаци сведока је ли тако? 

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић: То је што Вам ја 

могу дати на основу овог личног документа. 
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Председник већа: Добро. Истоветност сведока Сенада Јашаревића утврђена 

увидом у личну карту од стране судије Основног суда Брчко Дистрикта Велибора 

Милићевића, који су саопштени, као што је снимљено аудио техником суда. 

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић: Молим Вас  

пребаците видео на сведока. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Адвокат Дозет. Окривљени не чује. 

 

Председник већа: Може окривљени да пређе, пребацићете сада. Сенад 

Јашаревић, је ли тако? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 

 

Председник већа: Ви сте предложени од стране браниоца оптуженог Османа 

Османовића да будете испитани у овом кривичном поступку. Као сведок дужни сте да 

говорите истину. Давање лажног исказа представља кривично дело. Да ли Вам је јасно 

ово упозорење суда? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 

 

Председник већа: Као сведок нисте дужни да одговарате на питања којима 

бисте себе или евентуалног свог блиског сродника изложили тешкој срамоти, знатној 

материјалној штети или кривичном прогону. Да ли Вам је јасна ова поука суда? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 

 

Председник већа: Да ли се заклињете својом чашћу да ћете о свему што будете 

пред судом питани говорити само истину и да ништа од онога што Вам је познато 

нећете прећутати? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 

 

Председник већа: Сведок Сенад Јашаревић опоменут, упозорен у смислу члана 

95 став 1 и 2 ЗКП, након положене заклетве, у смислу члана 96 ЗКП, изјави: 

 

Да ли познајете овде присутног оптуженог Османа Османовића, да ли сте са 

њим евентуално у сродству или у завади? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да, врло добро се познајемо, нисмо у сродству и 

нисмо у завади.  

 

Председник већа: Нисте у сродству и нисте у завади? Опишите нам, детаљно се 

изјасните како се познајете? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Значи ми смо дугогодишњи пријатељи. 

 

Председник већа: Дугогодишњи сте пријатељи је ли тако? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 
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Председник већа:  Добро, од када датира Ваше пријатељство? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Значи студирали смо заједно  у времену од 1979. до 

1982. на Економском факултету у Брчком, дипломирали смо исти дан. Добили смо 

позиве за војску исти дан, направили опроштај и испраћај у војску и били заједно у 

војсци у истој касарни. 

 

Председник већа: Дакле, студирали заједно, дипломирали заједно, добили 

позив за војску исти дан. Да ли сте некада радили заједно? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Радили смо у истој згради на различитим 

пословима. 

 

Председник већа: Добро, можете ли да се изјасните где сте радили заједно, у 

ком периоду сте заједно радили? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Значи ја сам почео радити у Р СУП Босне и 

Херцеговине негде почетком 1987. године, Сектор Државне безбедности. Колега 

Османовић је већ тада радио у Општинском СУП. И то је време до почетка ратних 

сукоба када смо радили у истој згради на различитим пословима. 

 

Председник већа: Добро. Обзиром да се оптуженом ставља на терет догађај, 

односно кривично-правне радње предузете у мају и јуну месецу 1992. године у Горњем 

Рахићу на локалитету Расадник, који је извршио као припадник безбедосносних 

муслиманских оружаних формација изјасните се на те околности. Да ли имате нека 

сазнања о догађајима у том периоду, а затим ће Вам бити постављена питања од стране 

учесника овог поступка. 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ја као активни припадник полицијских снага 

тренутно сам давао изјаву на околности свог учешћа у ратним сукобима. 

 

Председник већа: Добро, ја ћу Вам само дати оквир. Бранилац оптуженог је 

предложио да Ви будете испитани на околност места и улоге Османа Османовића на 

почетку оружаног сукоба и надаље. А посебно обављање информативних разговора са 

Радушић Миленком и евентуално другим притвореним лицима. Изволите. 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Па, након што су избили ратни сукоби у граду 

Брчком значи 01. маја 1992. године, сви ми смо тражили начина да преживимо и 

сачувамо живе главе. Једино подручје где смо могли изаћи из града који је био 

нападнут, је било подручје муслиманских села, говоримо значи о Горњем Рахићу, 

Маочи и тој скупини села која су била горе. Значи у тих првих неких десетак дана из 

Брчког је до подручја та два највећа села избегло негде око по нашим проценама до 

тридесетак хиљада цивила. Међу њима су били ја са својом породицом, Осман 

Османовић са својом породицом. Ми смо се окупили доле, односно срели негде до око, 

тачне датуме не могу да вратим, прошло је много година, значи до 10. отприлике маја, 

када смо се скупљали и утврђивали ко је од нас преживео, односно ко није убијен у 

граду.  
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Председник већа: Само моменат. Може прозор да се отвори неки? Изволите, 

можете наставити. 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Сада с обзиром на наше пријатељство, хвала богу да 

смо у том периоду тражили један другог да видимо случајно да није ко страдао од нас. 

Значи до отприлике 10. маја, тамо негде можда између 07.-10. мај смо се окупили у 

Рахићу. Ако имате питања конкретних? 

 

Председник већа: Ја сам Вам рекла на околности поступања са притвореним 

лицима, шта Вам је познато, да ли су била притворена лица српског народа у Горњем 

Рахићу или, сачекајте, браниоче, можете да сачекате да ја завршим реченицу, пре него 

што подигнете руку? Немојте нас деконцентрисати. Даћемо Вам увек да добијете реч 

за све и не морате тако да реагујете. Да ли можете да се изјасните управо на околности 

на које сте предложени да будете испитани као сведок, а ја сам Вам то прочитала? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да, ми кад смо се окупили доле припадници 

полицијских снага. 

 

Председник већа: Само моменат. Из режије су нас упозорили да мало гласније 

причате, обзиром да се јако лоше чује и имаћемо проблема са транскриптовањем. 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Добро, добро. Кад смо се као припадници 

полицијских снага окупили доле негде око 10. маја 1992. године, већ су биле 

формиране некакве војне структуре и у поступку је био, у поступку је била значи 

процедура формирања те војне бригаде. У склопу те војне бригаде односно локације 

где су били смештени, су биле одређене просторије где су припадници војске доводили 

лица српске националности.  

 

 Председник већа: Имате ли још нешто да кажете у вези тога? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ако имате конкретно питање, питали сте да ли је 

било. Ја кажем да у оквиру војне команде су биле просторије где је војска доводила 

значи лица српске националности. 

 

Председник већа: Добро, бранилац је предложио посебно Ваше испитивање на 

околности обављања информативних разговора са Радушић Миленком и евентуално 

другим притвореним лицима. Да ли сте Ви учествовали у испитивању Радушић 

Миленка, да ли је учествовао оптужени и да ли је још неко учествовао? Ето, на те 

околности је потребно да се изјасните. 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Значи конкретно говоримо значи о стварима које су 

се дешавале пре двадесет осам година. Оно што је мени остало у сећању и памтићу док 

сам жив, је Радушић Миленко звани Пијевац који је под неким околностима се појавио 

доле на подручју слободне територије заустављен од припадника војних структура и 

доведен у просторије које је контролисала војска. Радушић Миленко је становник 

Брчког, лице српске националности, рођак мог колеге из канцеларије са којим сам 

делио канцеларију пет година и којег сам по том основу познавао. Околности његовог 

привођења у војне просторије је да је задржан и притворен су следеће: ми смо чули 

тада значи да је неко лице са лажним идентитетом личне карте, са муслиманским 

именом и презименом заустављено на неком пункту, излаз из града Брчког према 
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Горњем Рахићу и када су утврдиоли да се не ради о том имену и презимену у личној 

карти коју је носио, су предузели одређене радње према  њему, извршили претрес 

возила и утврдили да се у возилу налази одређена количина експлозива, наоружања, 

након чега је доведен у службене просторије. Накнадно је утврђено и да се возило 

којим се кретао да је власништво једног познатог спортисте из Брчког. Обзиром да смо 

се ми, то је негде почетак маја, 10., 15. мај, с обзиром да смо се ја и Осман као велики 

пријатељи држали заједно, чували, покушавали да сачувамо главе и да се 

изорганизујемо да можемо организовати пријатни живот даље, у склопу значи 

јединице у којој смо деловали, је донешена одлука значи да се обави разговор са 

Радушић Миленком. Избор је пао на мене и на господина Османовића. Што на нас 

двојицу? Навео сам да је ближи рођак значи мог колеге из канцеларије са којим сам 

био у врло добрим односима и прије рата и за вријеме рата и после рата, сматрао сам 

да имам обавезу да одем да видим шта се збива и да човеку у склопу предузимања 

службених радњи помогнем колико је то могуће. Исти такав однос је имао и господин 

Османовић. Господин Османовић је прије рата инспектор јавне безбедности 

криминалистичке полиције у Опптинском СУП Брчко и јако га је добро познавао као 

ситног криминалца, обрађивао га је вероватно, имао је врло добре развијене 

познаничке и могло би се рећи пријатељске односе. У том окружењу смо нас двојица 

отишли и разговарали са њим.  Након тог разговора, након тог разговора... 

 

Председник већа: Само моменат, мораћу да Вас прекинем. Кажете, „пао је 

избор“. Шта значи „пао је избор“? Ко је одлучио да Ви будете, Ви и Осман Османовић 

будете ти који ћете вршити испитивање Радушића? Да ли сте то Ви одлучили или Вам 

је то неко наредио или је неко одредио? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Не, значи ми се нисмо припремали за рат, ми смо  

прије рата... 

 

Председник већа: Ја бих Вас молила, уколико сте у могућности да конкретно 

одговорите на питање. 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Молим Вас, ја морам направити увод у смислу 

откуд ми почетком маја доле, како смо се скупили и под чију смо се команду ставили. 

 

Председник већа: То можете касније, уколико сматрате да је неопходно. А сада 

пошто већ говорите, због прецизности записника, пошто већ говорите о испитивању 

Радушића и да је одлука пала да то будете Ви и овде присутни оптужени Осман 

Османовић, само се сада изјасните како је пала та одлука и наставите даље са 

излагањем у истом смеру. 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Значи, Решид Мусић човек око којег смо се ми 

окупили доле и који је према нама имао неограничен ауторитет, радило се о 

пријератном подсекретару за Службу Државне безбедности у Р СУП БиХ који је иначе 

из тог села, који је имао огроман ауторитет и на том подручју и међу нама радницима 

који смо и радили прије рата и који смо се затекли значи у Рахићу, он је без обзира што 

је био пензионер, покушао да изорганизује и изорганизовао нас да радимо оно што је 

требало да се ради. Примарни задатак нас који смо се окупили ту је био да 

документујемо злочине над цивилним становништвом који су потчињени у граду 

Брчком почев значи од рушења моста, разарања града и силог убистава цивила, 

силовања, пљачки које су се почеле дешавати одман након рушења мостова. 
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Председник већа: Када је срушен мост? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: У том окружењу и са тим задатком, смо господин 

Османовић и ја отишли  и разговарали са Радушић Миленком. 

 

Председник већа: Када је срушен мост? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Који нам је пренео значи све оно, нас двојјица смо 

могли с обзиром на ове околности познавања са њим смо могли лако и нормално 

разговарати и након тог разговора смо у складу са ЗКП сачинили записник о узимању 

изјаве и оставили га у архиву. 

 

Председник већа: Добро, само нам реците, када је срушен мост и да ли то што 

сте сада рекли значи да сте добили наређење од Мусић Рашида или задатак? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Решида. 

 

Председник већа: Решида или задатак да испитате Радушића? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Нисам схватио питање, значи, рат у Брчком је 

почео. 

 

Председник већа: Прво нам реците када је... 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Рат у Брчком је почео рушењем мостова на реци 

Сави. 

 

Председник већа: Када су срушени мостови? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Ноћ уочи 01. маја.  

 

Председник већа: Ноћ уочи 01. маја'' 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ако се добро сећам, да.  

 

Председник већа: Добро и да ли сте Ви тада добили од Мушић Решида наредбу 

или задатак? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Мусић Решида? 

 

Председник већа: Решида да испитате Радушић Миленка, Ви и Осман 

Османовић? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 

 

Председник већа: Како сте добили ту наредбу, објасните нам и по ком основу? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Усмену наредбу. 
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Председник већа: Усмену наредбу? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Усмену наредбу. 

 

Председник већа: По основу како сте сада објаснили, да је он Вама на неки 

начин био надређени, је ли тако? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 

 

Председник већа: Добро, изволите даље. 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Након обављеног разговора са Радушићем, смо 

сачинили записник, потписали и предали старешинама. 

 

Председник већа: Коме сте предали записник? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Мусић Решиду. 

 

Председник већа: Мусић Решиду?  

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 

 

Председник већа: Добро, зашто сте му предали тај записник? Где је требало тај 

записник да се здружи или коме да се упути? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Објаснио сам мало пре. Значи први задатак нас 

пријератних акционих радника када смо се окупили нас двојица, тројица из пријератне 

Службе државне безбедности је био прикупљање значи чињеница, евнтуално доказа. 

 

Председник већа: Добро, то сте рекли. 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Прича цивила који су изашли из рата, о злочинима 

који су почињени. 

 

Председник већа: То сте све рекли, то сте све рекли, ја Вас питам само где је 

требало тај записник да буде достављен, коме је требало да буде достављен? Да ли је 

покренут неки поступак у вези тога? Да ли је достављен суду, да ли је достављен 

полицијским органима, војним органима? То Вас питам. 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ја то не знам, значи ја сам записник након што смо 

га сачинили, предали смо шефу, односно Решиду, а шта се даље дешавало, не знам. 

 

Председник већа: Предали, само моменат. Ви тај записник нисте предали, 

нисте проследили, него сте дали на руке Мусић Решиду? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ради записника Мусић, не  Мушић. 

 

Председник већа: Предали сте му на руке, је ли тако? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 
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Председник већа: Да ли можете детаљније да нам опишете ту ситуацију? Како 

сте предали тај записник и шта је он на то рекао, шта ће даље чинити са тим 

записником? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ја даље пратио ту процедуру нисам, нисам био 

укључен у то. Нас двојица смо били обични оперативци. Одрадили смо свој посао, 

проценили да је то то, да немамо више шта са човеком радити, да нам је рекао све што 

зна и то што смо урадили, предали даље. Је ли покренута кривична процедура, је ли 

неко писао извештај о почињеном кривичном делу, је ли упућено у било који суд у том 

моменту који је функционисао, ја то не знам. 

 

Председник већа: Добро, обзиром да сте и даље наставили да се бавите истим 

послом, да ли имате сазнања шта је било са тим записником који сте Ви сачинили? Да 

ли сте Ви позписали тај записник и испитани Радушић Миленко? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 

 

Председник већа: Значи, Ви и Радушић. А Осман Османовић, да ли је потписао 

тај записник? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ја колико се сећам, јесте. 

 

Председник већа: И он је? Где се налази тај записник, где би записник могао да 

се налази, да ли Ви имате сазнањха где се сада тај записник налази? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Он се налази од момента сачињавања у архиви. 

 

Председник већа: У архиви, ког органа? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Значи, ја, с обзиром... Обзиром, с обзиром значи да 

сам активни полицијски службеник, радим у полицији Брчко Дистрикта, Јединица за 

истраживање ратних злочина која функцонише у оквиру полиције наше је током 

истраживања ратних злочина и дешавања и на једној и на другој страни дошла у посед 

те документације, значи. Тај записник односно копија записника о узимању изјаве се 

налази код наших правосудних органа. 

 

Председник већа: Код правосудних органа? Па, добро, да ли се налази у архиви 

полицијских или правосудних органа и којих правосудних органа? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Пронађена је значи у архивама мислим полиције, на 

нивоу Федерације или Босне и Херцеговине и предато је овим правосудним органима 

овде.  

 

Председник већа: Да ли Вам је познато којим правосудним органима, ком суду, 

тужилаштву? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Тужилаштву Брчко. 

 

Председник већа: Тужилаштву. У ком предмету да ли Вам је познато? 
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Сведок Сенад Јашаревић: Не. 

 

Председник већа: Није Вам познато? Добро, изволите даље. Имате ли још 

нешто да изјавите?  

 

Сведок Сенад Јашаревић: У смислу узимања изјаве од Миленка Радушића? 

 

Председник већа: Да, да завршимо са тим, да ли имате на те околности још 

нешто да изјавиге што нисмо, што до сада нисте рекли или Вас нисмо питали? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Имам ја, ја сам 2013, године давао изјаву на 

околности свог учешћа у рату. Веровагно Вам је кроз документацију коју имате, 

познато значи да сам ја из Босне и Херцеговине односно из Рахића огишао крајем 

деветог месеца 1992. године. Шта се дешавало, изгубио сам мисао сада. Шта се 

дешавало даље са Миленком, чуо сам кроз медије када сам изашао из БиХ, познато ми 

је било да је био пребачен у затвор у Тузлу. Шта се даље тамо дешавало, не знам. Оно 

што знам, вратићу се на почетак приче, Осман Османовић... 

 

Председник већа: Само моменат, само моменат. Да ли је он пребачен у затвор у 

Тузлу или је то исто био притвор за заробљена лица супротне стране у сукобу? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Не знам ја стање у Тузли, за тих пет, шест месеци 

колико сам био, отишао можда једном, два пута. 

 

 Председник већа: Није Вам познато ко је пребачен? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ја стање у Тузли, организацију у то доба не знам. 

 

Председник већа: А  зашто су пребачени притвореници из Горњем Рахића у 

Тузлу? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Не знам ја то. 

 

Председник већа: Не знате? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ја се тим стварима нисам бавио. Хоћу да кажем ово: 

2013. године сам ја давао изјаву на околности свог учешћа у рату и предузимања 

службених радњи. Оно што одговорно тврдим када смо господин Османовић и ја 

отишли да узмемо да разговарамо са господином Радушићем, затекли смо га у стању 

које, у физичком стању где је био јасно да је човек претрпео повреде. Прије него што 

смо почели разговарати са њим смо пружили сву потребну помоћ човеку, третирали 

смо га као свог пријатеља. Значи од момента кад је заробљен на том пункту, на тој 

линији, шта се дешавало, ко је прелазио преко њега све, због чега га је неко и ударао и 

ја и Осман то не знамо. Било нам је жао, било нам је криво, ми смо ипак прије ратних 

активни радници полицијских структура едуковани на најбољи могући начин. У овом 

случају, с обзиром да се радило о човјеку којег смо добро познавали, прије свега кад 

смо завршили узимање изјаве смо онолико колико смо могли као обични инспектори 

пренели стање у каквом се човјек налазио тада и тражили да се предузму све могуће 
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мјере да му се помогне. То је на околности нашег службеног поступања према 

господину Радошићу.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли сте констатовали све то на записнику шта сте 

уочили? Да ли сте позвали лекарску службу? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ја сам ово пренео у усменој форми свом шефу.  

 

Председник већа:  Нисте констатовали на записнику да сте уочили повреде на 

њему? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Не.  

 

Председник већа:  Зашто? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ваше питање је контексту овог времена. Вратите у 

вријеме значи почетка рата, када дођете у село које не познајете, борите се за смештај и 

када устанете ујутру онај тражите гдје ћете шта јести, немате Закон о кривичном 

поступку пред собом, онај, урадите онако како смо нас двојица урадили.  

 

Председник већа:  Да ли сте некада пре тог случаја испитивали у вашој 

служби? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Не. За вријеме рата не.  

 

Председник већа:  Пре рата? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Да.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли сте били овлашћени Ви и Осман Османовић да 

одлучујете о даљем задржавању лица које сте испитали? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Не.  

 

Председник већа:  Ко је о томе одлучивао и у којој форми? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Наши руководиоци односно војне структуре.  

 

Председник већа:  Војне структуре.  

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Да.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли то значи да сте Ви даље лице које испитате 

предавали припадницима војних оружаних снага? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Ми њега нисмо ни преузимали, нисмо га ни 

предавали, значи разговарали смо са њим на локацији у којој је притворен био, и то је 

све.  
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Председник већа:  У ком циљу сте ви разговарали са њим ако кажете да су 

војни припадници одлучивали о његовом задржавању или пуштању на слободу? Дакле, 

они су били надлежни за евентуално вођење неког поступка, да ли сте слажете са 

мном? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Слажем се. Поново упозоравам значи када 

говоримо из овог угла, овог времена, Ви сте у праву. Почетак маја је хаотично стање 

гдје није било формиране нити војне бригаде, колико је мени познато било, нити се 

опћински СУП тадашњи у Брчком односно припадници муслиманских и хрватских 

снага припремали за рад у ратним условима. Ја као то као припадник Службе државне 

безбједности знам јер сам из куће изашао у подераним панталонама и патикама, јер сам 

вјеровао да рата неће бити.  

 

Председник већа:  Добро, то сте објаснили. Сви су веровали ... 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Такав однос исти је имао и господин Османовић.  

 

Председник већа:  Само моменат, само моменат. Сви су веровали да рата неће 

бити, али Ви као дугогодишњи радник одређених полицијских формација односно 

одређене службе поседујете податке и знате начин поступања. Оно што бих Вас 

следеће питала је да ли Вам је познато да је против Миленка Радушића покренут неки 

поступак због неког кривичног дела обзиром да наводите зашто је он лишен слободе, 

да ли покренут поступак за тероризам, за неко друго кривично дело тада за време рата 

или након рата? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  За покретање одређеног поступка сам чуо значи 

након рата, када сам се вратио у БиХ.  

 

Председник већа:  Због овог догађаја?  

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Да, али детаље не знам. Значи ја у времену од 

септембра `92. до 2000. године нисам био припадник полицијских структура и уопште 

нисам имао додира са тим људима и стварима које су се дешавале.  

 

Председник већа:  Добро. Ви кажете да сте од Радушића одузели возило, 

експлозив. Да ли сте сачинили неку потврду о одузимању тих предмета? Била је 

његова супруга сведок на главном претресу и истакла је одштетни  захтев да јој се 

врати аутомобил.  

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ми нисмо одузели тај аутомобил, значи још ћу 

једном поновити. Он је заустављен на пункту, тамо су од стране припадника војних 

формација који су га зауставили идентификовали, извршили претрес, подузели све што 

је човек имао. Значи нити ја, нити господин Османовић у том  смислу нисмо 

предузимали према Радошић Миленку никакве службене радње. То је на ту тему, а на 

тему аута, значи нама је познато да је тај "Голф", то ауто власништо познатог 

брчанског пријератног спортисте и одбојкашка, репрезентативца бивше Југославије. И 

то стоји у папирима негдје.  

 

Председник већа:  Добро. А да ли сте ви имали уопште неки доказ о том 

експлозиву у моменту када сте приступили да га испитујете? 



 15 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Нас двојица тај експлозив нисмо видели, нама је 

предочен значи склоп догађаја, примарно смо послати значи да обавимо разговор с 

њим на околности његових сазнања о почињеним ратним злочинима над цивилима 

бошњачке и хрватске националности у Брчком. На тај начин смо као записник и 

конципирали и сачинили.   

 

Председник већа:  Дакле, ви њега нисте испитивали на околности тог 

експлозива који је пронађен у возилу којим је он управљао? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Не.  

 

Председник већа: И нисте се тиме уопште бавили? Нисте га у односу на те 

околности испитивали? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Не. 

 

Председник већа:  Добро. Изволите даље.  

 

Сведок Сенад Јашаревић:  На ове околности немам више шта, ако имате 

питања дајте да одговорим. 

 

Председник већа:  Добро. Бранилац оптуженог Османа Османовића, адвокат 

Ђорђе Дозет. Изволите браниоче. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:   Добар дан господине Јашаревићу.  

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Добар дан.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Ја сам адвокат Ђорђе Дозет, бранилац Османа 

Османовића. Захваљујем што сте данас приступили сведочењу. Ја ћу да покушам 

некакве детаље да разјасним који су везани за одбрану мог брањеника и до сада 

изведене доказе пред овим судом. Хтео бих за почетак да Вас питам на ком радном 

месту Вас затиче почетак  рата у Брчком? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Значи ја сам био упослесник Републичког  

секретаријата унутрашњих послова Босне и Херцеговине, Сектор државне 

безбједности, Центар службе безбједности Тузла, Деташман Брчко, истражилац 

односно имао сам чин млађег инспектора.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли Вам је познато кад Ви долазите у Горњи Рахић, 

дакле  с обзиром на  одговор који сте дали председници већа, да ли је тада већ  

формирана некаква станица полиције или било каква полицијска јединица на 

територији Рахћа? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Не. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Није Вам познато или није формирана? 
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Сведок Сенад Јашаревић:  Кад смо се појавили нас двојица у поступку, у 

поступку, значи у том времену су сви преживели који су успјели изаћи  из Брчког 

окупљали у Горњем Рахићу. Нормално је да ми људи који смо радили у полицијским 

структурама смо се држали заједно и тај процес формирања полицијске станице је 

текао на такав начин, примарно формиран значи од преживелих припадника 

полицијских структура који су прије рата радили у Брчком. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли Вам је познато ко је или која су лица формирала 

ту ратну станицу полиције у Рахићу? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Споменуо  сам господина Решида Мусића, као 

великог ауторитета у полицијским структурама тада, човјека из тог села који је уживао 

огроман ауторитет. Имао огромне организационе споспобности и искуство кроз 

дугогодишњи рад у СУП-у. Његовом појавом доле је покренута процедура, поступак 

или како га назвати, успостављања значи свих полуга власти, говорим о полицијским 

структурама, како би се живот, цивилни живот на том подручју могао организовати и 

држати под контролом значи. Још једном, ради се о два села у која је избјегло око 

30.000 становника града.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сам Вас добро разумео да Ви кажете да је Решид 

Мусић  формирао и јавну и државну безбедност? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: То није рекао, председнице.  

 

Председник већа:  Само моменат. Браниоче, овај приговор стоји, немојте 

постављати питања тако да наводите оно што није тачно и што није речено. Дакле, 

сконцентришите се на питања која постављате.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Ја сам веома концентрисан, држим се одговора које је 

сведок до сада дао.  

 

Председник већа:  Изволите даље.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Дакле, моје питање прво, да се вратимо на почетак. Да 

ли Вам је познато ко је или која су лица формирала ратну станицу полиције? Притом, 

да појасним питање, мислим на јавну службу безбедности, а не на државну.  

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Значи иницијативе у том смислу су ишле од  

назовимо га Кризног штаба односно тих цивилних структура које су биле на челу 

организовања значи цивилног живота. Значи полицијска станица, јавна безбједност је 

организована у старту, у састав тих структура су ушли пријератни припадници и 

милиције опште и саобраћајне и криминалистичке полиције. Сад конкретно значи, 

конкретно именом и презименом, значи враћам одговор на оно што сам рекао мало 

прије, ми смо се окупљали доле и понашали се значи у складу са пословима и задацима 

које смо радили прије почетка рата.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли Вам је познато појавом Османа Османовића на 

том терену, а Ви сте то у претходном излагању повезали са временом и вашом појавом 

на том терену, мислим на Горњи Рахић, којим структурама се он прикључио? 
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Сведок Сенад Јашаревић:  На исти начин као, структурама којима сам се и ја 

прикључио. Он је био и Јавној безбједности, ја сам био у Државној, значи говоримо о 

селу са једном главном улицом и мене и њега као великих пријатеља који смо чували 

један другом главу. Нормално је значи да смо у то вријеме били заједно. Он на својим 

пословима, ја на својим.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Кад кажете: он на својим пословима, ја на својим, 

можете ли то да појасните? Који су његови послови, које су Ваши послови, с обзиром 

на то да сте Ви припадник Државне, а он Јавне безбедности? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Јавна безбједност је кренула значи са успоставом 

свог рада примарно да се нађе просторија, гдје се може организовати рад и да се окупе 

људи и успоставе функсионисање онако како је то прописано. То се почело дешавати 

значи почетком маја, од 05., 10. па док нису процедуре и људи успостављени. На исти 

начин се окупило нас неколико пријератних радника и ставило под контролу 

господина Мусића.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли Вам је познато односно имате ли сазнање или 

информацију да ли је у некаквим комуникацијама група којој Ви припадате односно 

Служба којој припадате имала некакав службени назив?  

 

Сведок Сенад Јашаревић: Колико се сјећам с обзиром да је укинут тај 

пријератни назив односно расформиран ратним дејствима да је неко рекао да се то зове 

Оперативна група Горњи Рахић. Значи са ове дистанце стварно прецизно не могу рећи 

да ли је то била наредба из Тузле, Центра службе безбједности или је то тако 

дефинисао господин Мусић.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познато да ли је Осман Османовић као 

припадник Јавне службе безбедности био у било ком периоду део или припадник и те 

Оперативне групе државне безбедности? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Формално није никад, објаснио сам начин како је 

дошао у ситуацију да обави разговор, заједно са мном, са господином Радошићем. Ми 

нисмо имали решења никаква. Значи ја за тих непуних шест месјеци док сам био, осим 

позива за мобилизацију, нисам добио никакво решење о распоређивању на било које 

радно место. За Јавну безбједност не знам.   

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли Вам је познато кад је Радушић Миленко 

ухапшен? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Па говорим о првом, ту негдје између 10., 15. маја, 

тачно који датум не знам. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте Ви са Радушић Миленком обавили један или 

више службених разговора? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  У сећању је био један разговор, међутим када сам 

давао изјаву овде 2013. године, испоставило се да су два. 
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Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли имате сад у сећању кад је био први, кад је био 

други? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Први је био значи средином маја, други чини ми се 

да је био у мјесецу јуну  или јулу.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли се сећате где је обављен први разговор, а где је 

обављен други разговор? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Први разговор, колико се сећам, је обављен у једној 

старој кући, из  зезанције су звали "Бијела кућа", радило се о једној трошној 

напуштеној кући, у кући у којој смо ми у почетку нашли просторије гдје се  можемо 

окупљати. Значи након ових предузетих радњи од стране војних структура, када је 

речено да обавимо разговор с њим, припадници војске су га довели у ту кућу, и ту смо, 

господин Османовић и ја обавили разговор са њим. 

 

Председник већа:  Можете  ли само да будете прецизнији, да наведете које је то 

место? Да ли су то Окрајци, да ли је то Горњи Рахић, сам центар места? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Горњи Рахић.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте ви некад разговарали са овим Радушић 

Миленком на Окрајцима? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Колико се сећам нисам. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: А где је био тај други разговор? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Други разговор је био, с обзиром да су, у 

Окрајцима је значи у старту кад сам се ја појавио доле, већ је тај простор био заузет од 

стране војске односно бригаде која је била у формирању. У склопу тих просторија, 

значи ради се о шумском газдинству, шта је ту било прије рата ја нисам никад улазио, 

су биле просторије гдје су припадници војске доводили заробљена лица српске 

националности. У неком времену с озбиром да нису могли контролисати шта се збива 

у тим просторијама, према тим људима од стране одређених паравојних формација које 

су биле присутне у склопу бригаде, неко је донео одлуку да их измести из круга 

бригаде и склони на безбедније место. Ради се о некаквом простору такође које је било 

власништво шумског газдинства, на простору, на локалитету значи изнад Горњег 

Рахића и Маоче. Ту су смјештени сви који су били приведени, и тај други разговор сам 

обавио на тој локацији.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: То је између Горњег Рахића и Маоче? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Да. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли се сећате  поводога тог другог разговора? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Тражио је он мене, чини ми се да је тражио и 

Османа, тражио је помоћ од нас и тад је сачињена допуна изјаве. 
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Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте имали прилике касније кроз некакве поступке 

или било кад након тога видети ту изјаву другу? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Видио сам је кратко, предочена ми је значи 2013. 

године.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли су Вам позната лица Павловић  Александар? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Чуо сам за њега, али га не знам лично.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Тодић Васиљко? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Такође. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Симић Радо? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Такође. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте осим разговора са Радушић Миленком којег 

сте описали, односно које сте описали, имали још било какав контакт службени или 

приватни са неким од заробљених лица српске националности? Говорим о периоду мај 

– јуни `92. године? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Након 28 година ја не могу прецизно рећи. Значи 

све што сам радио доле, а знам да је тако радио и господин Османовић, све што смо 

радили, иза нас је остао писани траг. Ако би ми се предочила било каква службена моја 

забиљешка или изјава, могао би вратити сећање.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ја имам само још једно питање, онда бих имао предлог 

за неко предочавање. Рекли сте, посебно истичете да сте Ви и Осман припадници, 

кажем служби, односно Државне безбедности пре ратне.   

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте због те ваше припадности предратне имали 

икад било какве неугодности од оних које сте затекли у униформама у Горњем Рахићу? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Видите, господин Османовић нити ја се нисмо 

укључили у политичке  процесе кад је покренут вишестраначки систем. Значи ја сам по 

ФОН-у, човјек спортиста, одрастао на фудбалском изгралишту, Осман Османовић је по 

ФОН-у човјек који је опредељен друштвеном раду, човјек у нашој генерацији који је 

ишао корак испред свих нас. У том смислу, у том смислу имајући све ово као оквир за 

наше понашање смо тако и радили, ако сам одговорио на питање.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте због те Ваше прошлости имали било каквих 

неугодности са лицима које сте само затекли са оружјем и униформама? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Кад смо се појавили доле, онај, са личним 

наоружањем које смо имали као активни припадници пријератни, затекли смо доле 

односно  видели припаднике којекаквих разних формација. С обзиром да је рат бјеснио 



 20 

и у читавој Босни и Херцеговини и у Хрватској и да су се употребљавали ти термини 

"ХОС-овци", "Зенге", нечији "Четници", "Аркановци", "Шешељовци", нема шта није 

било. Доле кад смо се појавили ја сам први пут уживо видио људе који су на себи 

имали "ХОС-а" и "Зенги", нама потпуно непознати. Значи ми смо рођени Брчаци, 

школовали смо се у том граду, радили у том граду и дођете у ситуацију у граду од 

50.000 људи, где би бар требали ликом знати неког, видите масу наоружаних људи до 

зуба које не познајете и који зазиру од вас и распитују се ко сте. Ја с обзиром да сам 

резервни официр бивше војске и да сам у том смислу едукован, као и Осман 

Османовић, ја се нисам бојао гранате, више сам се бојао ових људи док  нисмо 

успоставили некакав ред. Знам да је такав став био и господина Османовића.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте Ви као такви имали некакав свој назив 

односно како  су Вас звали те, рекосте паравојне формације? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Ја знам да су нас звали "Комуњаре".  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Реците ми само још једно, да ли Вам је познато име 

Тахто Халил? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Да. Ради се значи о мом пријератном колеги, значи 

ја сам почео радити негде почетком `87. године, у фебруару мјесецу чини ми се, он је 

постао припадник  Службе чини ми се да ли `88. године и од тог времена смо радили 

заједно, прије тога га нисам знао.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли је Тахто Халил  по свом месту и улози у 

организацијско-формацијским структурама тих снага или по свом ауторитету или некој 

трећој врлини имао моћ да нареди извршење одређених задатака припадницима 

Оперативне групе државне безбедности? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Председнице, ја се извињавам, значи не 

може се овако поставити питање, по мом виђењу као тужиоца.  

 

Председник већа:  Ја ћу да поставим питање. Дакле, не може, у праву сте. Да ли 

је Тахто Халил Вама био надређени? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли је он уопште тамо био? 

 

Председник већа:  Да ли је био у Горњем Рахићу и Окрајцима и да ли је Вама 

био надређени? Вама и оптуженом Осману Османовићу? Изволите. Није био? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Не.  

 

Председник већа:  Није био у Горњем Рахићу, није био у Окрајцима? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Не, не, био је у Горњем Рахићу. Кад сам се ја 

појавио доле затекао сам га као припадника војних структура с обзиром да смо 

пријератни радници, да смо се познавали, да смо били нон стоп заједно, покушавали су 

се поставити наредбодавно нама пријератним радницима. Међу нама је био мој 

пријератни шеф којег сам ја третирао као руководиоца свог, а изнад њега је био 

господин Мусић, који је за нас, трећи пут говорим, био неприкосновени ауторитет.  
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Председник већа:  Добро. Изнад њега. А шта је био Тахто Халил? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Био је припадник војне бригаде.  

 

Председник већа:  И да ли је имао неке ингеренције, да ли је био у хијерарском 

ланцу у односу на Вас? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Био је у команди, на којим тачно пословима не 

знам. Врло вероватно на пословима обавештај, мислим, стварно не знам на ком радном 

месту је радио. 

 

Председник већа:  Да ли је могао да Вам изда наредбу? Да ли је могао Вама и 

Осману Османовићу да издаје наредбе? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Нисам разумио.  

 

Председник већа:  Да ли је могао Вама и Осману Османовићу да издаје наредбе 

шта да чините? Дакле, да обављате одређене послове. Да ли сте били у том 

хијерархисјком односу да је он Вама био надређени и да сте од њега могли да примате 

задатке? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Он је износио те наредбе, значи из команде, 

трансферисао их, ја сам примарно слушао господина Решида, и од њега сам запримао 

наредбе. То што је овај покушавао... 

 

Председник већа:  Можемо ли да констатујемо... 

 

Сведок Сенад Јашаревић: ... припадник војске да наређује нама, то је друга 

ствар.  

 

Председник већа:  Дакле, можемо да констатујемо да је Тахто Халил није Вама 

издавао наредбе нити сте поступали по његовим наредбама? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: То сведок није рекао.  

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Ако можете молим Вас, нисам чуо.  

 

Председник већа:  Да ли можемо да закључимо, обзиром да нисте децидно 

одговорили на питање, али произилази из Вашег одговора, да Тахто Халил  Вама није 

био надређени, да Ви од њега нисте примали задатке? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Мени није био надређени, значи ми смо у рат ушли 

са истих позиција.  

 

Председник већа:  А оптуженом Осману Османовићу? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Молим? 

 

Председник већа:  А оптуженом Осману Османовићу? 
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Сведок Сенад Јашаревић:  Такође.  

 

Председник већа:  Такође. Изволите даље браниоче.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли је Тахто Халил могао односно да ли Вам је некада 

наређивао шта да радите? 

 

Председник већа:  Одбија се одговор на питање. Већ је одговорио сведок на то 

питање. Изволите даље браниоче.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Судија, под један, тражим да о том одлучи веће, под 

два, приговарам начину како руковидите главним претресом, и о том пригорову молим 

и такође одлучи ово веће. Наиме, Законик о кривичном поступку је поставио врло 

јасно како се сведок испитује, сматрам да сте до сада овим начином испитивања већ 

прекршили и одредбу члана 98 и 402 Законика о кривичном поступку, али овај, не 

мислим да ћете на било који начин дезавуисати и овог сведока и мене као учесника у 

поступку.  

 

Председник већа:  Закон о кривичном поступку је јасан и децидан да ће се 

одбити одговор на питање на које је већ одговор дат. Обзиром да је сведок већ дао 

одговор, начином на који Ви покушавате да добијете другачији одговор није дозвољен, 

али ево веће ће одлучити.  

 

ОДРЕЂУЈЕ СЕ пауза у трајању од пет минута ради доношења одлуке већа 

о приговорима браниоца оптуженог.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли могу са окривљеним до тада да се консултујем? 

 

Председник већа:  Не.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Не. Хвала.  

  

  Председник већа: Седите. 

 

Након паузе, ради доношења одлуке већа, главми претрес СЕ НАСТАВЉА у 10 

и 41. 

 

На основу члана 402 став 7 а у вези члана 398 став 4 ЗКП веће је донело 

 

Р Е Ш Е Њ Е 

 

ОДБИЈА СЕ одговор сведока на питање браниоца оптуженог претходно 

одбијено од стране председника већа. 

 

А на основу одредби члана 368 став 1 тачка 2 ЗКП ОДБИЈА СЕ приговор 

браниоца оптуженог на руковођење главним претресом. 

 

Изволите браниоче даље, имате ли још неких питања? 
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Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли чујемо господине Јашаревићу? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ја чујем. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли ми можете рећи, да ли нам можете рећи, Тахто 

Халила када долазите Ви тих рекосте између 05. и 10. маја 1992. године на простор 

Горњег Рахића, кад и где први пут затичете Тахту Халила? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Значи, први пут сам га видео у центру Рахића. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: У којој улози га тад видите, шта је он тада био? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Био је у униформи. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте... 

 

Сведок Сенад Јашаревић: У униформи, одговорио сам, извините што 

прекидам, чини ми се у елаборацијама ранијим значи кад смо се успели извући из 

града, тражили смо једни друге. Значи први пут када сам га видео, видео сам га доле у 

центру Рахића значи човек је био у униформи.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте тада знали која је његова улога, с обзиром да 

је у униформи? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Не, не. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је он икада рекао која је његова улога? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ја знам да је он био високо позициониран у команди 

бригаде. Тачно на којим пословима, не знам. Имајући у виду значи примарно његов 

back ground врло вероватно да је био ангажован на пословима да ли обавештајца у 

бригади, да ли помоћника за обавештајне послове, да ли нешто на том нивоу. Али је 

био у саставу команде бригаде. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте Ви у оквиру те оперативне групе, говоримо 

све време о периоду мај-јуни 1992. године, имали некакве састанке, некакво јутарње 

информисање или како год да то назовемо? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Значи обичај је био, ми смо били смештени у 

локалној сеоској ћевабџиници у којој су била два или три стола и једна писаћа машина. 

Значи Решид Мусић нас је у принципу окупљао једном у току седмице, онај када смо 

реферисали шта и колико смо урадили, односно добијали смо задатке шта и како даље 

да радимо. Уколико је било неких ванредних ствари, нормално као и у сваком послу да 

су ти састанци били чешћи. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли је таквим састанцима некада присуствовао и 

Тахто Халил? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 
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Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли је на тим састанцима Тахто Халил, односно која је 

улога Тахта Халила на таквим састанцима? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Значи он је сво време док сам ја био доле био уз 

господина Решида Мусића. Њих двојица су нон-стоп заједно били у неком времену и 

Решид Мусић је позиван на састанке у бригаду, у команду бригаде. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте Ви имали некад директно некакве сукобе или 

лоше односе са Тахтом Халилом у том периоду? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ја нисам имао лоше односе са њим до тог времена, 

објаснио сам значи. Ми смо сви изашли као оперативци нижег ранга, имали смо свог 

руководиоца деташмана који је био међу нама. На чело нам се ставио неприкосновени 

ауторитет у кога смо гледали у том међупростору се појављивао господин Тахто и 

покушавао нама цивилним структурама да издаје наређења. Мени лично је то јако 

сметало и ја сам се борио против тога колико сам могао. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: У ком смислу покушавао да вам издаје наређења? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Па у смислу да тражи од нас да одемо да урадимо 

нешто. Значи мени није било спорно да урадим нешто, али ако ми се нареди значи са 

ових позиција које сам споменуо. Значи ја сам имао, научен сам да поштујем 

ауторитете и да поштујем руководиоце. Такав однос сам имао према Фазлић Фериду 

који нам је био пријератни шеф, који је био ту са нама, којег су ставили на маргину и 

према Решиду Мусићу. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли можемо да се вратимо на, да на још једно питање 

које Вам је поставила председница већа, мислим ако знате некакве конкретне одговоре. 

Ви сте рекли ко је одлучивао о судбини заробљених лица. Да ли се можете, да ли 

можете то конкретизовати, о којим физичким лицима говоримо? 

 

Председник већа: Очигледно да је мислио на притворена лица. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Не, говорим о лицима која одлучују о њиховој судбини. 

Кажете одлучује војска. Да ли знате ко је тај ко може да одлучи о њиховој судбини? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Значи команда војне бригаде. Полицијске структуре 

барем док сам ја био доле, нису имале моћ за одлуке. Значи све је било подређено 

војној команди. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Још једну тему да отворимо. Да ли Вам је познато лице 

Вашег презимена а са именом Арман? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Знам ко је, прије рата га нисам познавао, током рата 

га нисам познавао. Први пут сам чуо за њега неке 1999., 2000. године када су се у 

медијима у БиХ почела спомињати некаква правосудна афера у случају убистава 

високопозиционираног руководиоца Р СУП, оде ми име и презиме, не могу да се 

сетим. Спомињан је тад као сведок у негативном контексту. Тада сам први пут чуо за 

њега. 
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Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познато шта је он радио у току рата, 

односно да ли уопште имате негде у памети из периода мај-јуни 1992.? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Не, он је млађи од нас чини ми се десетак година и 

ја га у потпуности нисам познавао. Ми смо презимењаци али немамо никакве везе. 

Уопште нисам знао да постоји, ни прије рата ни после рата. Први пут сам га уживо 

видео неке 2002., 2003. године, када се појавио у Брчком и почео прогањати нас 

Бошњаке који смо радили у полицији. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте имали некад непосредан лични контакт, 

службени или приватни са њим? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Службени контакт је био негде чини ми се 2003. 

године, ја сам тада радио у криминалистичкој полицији, у полицији овде. Он се 

појавио и према нама Бошњацима који смо радили ту са захтевом да му даднемо 

информације о томе шта је полиција урадила на откривању убице његовог оца и 

проналаска посмртних тијела. Од тог времена значи нас људе који смо тамо радили, је 

систематично, суставно или како год хоћете, прогањао на највулгарнији могући начин, 

прозивајући у јавности и вређајући. Његов отац је убијен значи почетком маја као 

цивил у њиховој породичној кући. Ја сам то тад 2003. године на основу ових 

информација које сам имао значи радећи тих пет месеци доле, сам склопип иричу ко је 

Арман Јашаревић и због чега је такав однос према нама упосленицима у јединицама 

криминалистичке полиције у полицији овде. Значи ја сам са човеком када је задњи пут 

овде био, био само здраво за здраво.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познато где се сада налази Арман 

Јашаревић? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Чујем да је негде вано. Тачну локацију не знам. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Госпођо судија, ја бих предложио у овом тренутку, 

пошто немам више питања, да се сведоку предочи исказ сведока Армана Јашаревића са 

главног претреса дана 27.07.2020.  године и то страна 19 пасус један и два, те страна 52 

пасус 9. 

 

Председник већа: Само моменат. Страна? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Страна 19 транскрипта.  

 

 Председник већа: Од ког датума? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: 27.07.2020. године. 

 

Председник већа: А шта са стране, које наводе са стране 19? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Пасус, извињавам се, само мало, пасус 1 и 2. 

 

Председник већа: Један и два, добро. Немате других питања? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Не. 
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Председник већа: Добро. Седите, предочићемо накнадно уколико одлучимо. 

Тужиоче, да ли Ви имате питања за овде присутног сведока? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Имам, имам, заменик тужиоца Душан 

Кнежевић. Реците ми, када су почели оружани сукоби у Брчком, где сте Ви тада 

живели? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Живео сам на двије локације значи у Месној 

заједници  „04. јули“ где ми је породична кућа и имао сам стан којег сам добио од 

службе у ужем дијелу града. У почетку значи, на почетку, када је избио рат значи био 

сам код родитеља. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. Реците, када сте дошли у Горњи 

Рахић, јесте дошли са породицом својом? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. Значи, негде у периоду 05., 06., 07. евентуално 

08. мај смо успели значи убедити оца и мајку да изађу из куће, кад смо их превели 

преко Мајевице у Сребреник.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Реците ми, тај Горњи Рахић рекли сте да 

је била формирана као полицијска станица. Реците ми, и помињали сте Кризни штаб. 

Ко је сачињавао тај Кризни штаб. 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Не знам, ја нисам, ја сам то рекао, ако сте пратили 

шта сам причао, значи нити ја, нити господин Османовић нисмо се активирали у тим 

новим политичким процесима. Ко је учествовао у припреми за рат у Брчком, конкретно 

да избије на онако вулгаран начин, ја то на жалост морам рећи као припадник службе 

не знам. Значи нисам био укључен у политичке структуре. Сто посто знам да ни Осман 

није с обзиром да смо били нон-стоп заједно. Ко су ти људи, како су се 

изорганизовали, нека имена знам, хвала богу, чуо сам за то, ко је водио, ко их је 

окупио, ја то не знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Реците ми, рекли сте, у ствари у Вашем 

исказу данашњем, пажљиво сам слушао, да сте Ви прихватили ауторитет Решида 

Мусића, рекли сте да је он био пензионер. Па како је дошло до тога да Вама пензионер 

буде ауторитет у том тренутку односно да се Ви ставите на неки начин под његов 

ауторитет? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ви то господине тужиоче говорите са ове временске 

дистанце. Схватате ли Ви да је то било село од пар хиљада становника од кога је 

избегло тридесет хиљада људи из трада. Ми смо били у хаотичном стању, у хаотичном 

смислу, како наћи смештај, како наћи где да једеш, како наћи где да се опереш. 

Ауторитети, људи старији од нас који су нас водили за паметне људе су у таквим 

ситуацијама спас. За мене и за већину нас ауторитет, знање, моћ ауторитета на тој 

локацији господина Решида Мусића је била спашавајућа. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ви сте рекли да је он био у бригади. 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Без обзира што је био пензионер. 
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Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да, добро, Ви сте рекли да је он био у 

бригади. Која је то бритада? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: 108. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  108. која? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Прво је била ХВО, па је некад 108. Армија  БиХ. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: 108.Армије БиХ? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А шта значи ХВО? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Хрватско вијеће одбране. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Значи он је био тада у почетку испред 

Хрватског вијећа одбране? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Тако се бригада у старту звала. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А када је постала 108. бригада Армије 

БиХ? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Нисам ја био укључен у те војне процесе. Је ли то 

било за време док сам ја био ту или кад сам отишао, стварно не знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ви сте  спомињали или да су вас звали 

као оперативна група.  

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Оперативна група чега? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Службе Државне безбедности. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Босне и Херцеговине или Горњи Рахић? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да, да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Босне и Херцеговине? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ми смо припадали значи, полицијски службеници, 

овлашћена службена лица били смо у саставу Центра Служби безбедности Тузла. 

Сектор Службе државне безбедности је припадао Центру Службе безбедности, таква је 

пријератна организација била и ја док сам ја био доле, таква организација је била и на 

почетку рата. 
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Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро, то сте рекли на почетку рата, није 

таква била предратна. Али сада када се та формира и колико сам ја схватио, то је нека 

новоформирана оперативна група, је ли тако или није? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Детачман више није постојао, он је имао седиште у 

Брчком. Нас колико се ту окупило, ја сам рекао, да ли је тај назив оперативна група дао 

Решид Мусић или је тако речено из седишта у Тузли, стварно не знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ко је био у тој оперативној групи осим 

Вас? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Осим мене значи говорим о пријератним 

радницима, ја наш пријератни шеф Фазлић Ферид, Мујкић Хазим и то је, од активних 

радника. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Колико вас је укупно било? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Од активних радника значи ево, ја, Ферид, Мујкић 

Хазим, у неком времену се појавио и Чунчаревић Нико, али он је одмах као пријератни 

радник стављен под команду бригаде и имали смо два, три, колико се сећам, у старту 

резервна радника.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли је био са вама и Осман Османовић 

тада у тој групи или није? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Формално, формално није. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А реално или defacto, dejure? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Формално није, defacto његово име се налази на 

записнику значи о узимању изјаве од господина Радушића, објаснио сам околности 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да, то сте рекли, зато Вас питам. 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Под којима је дошао, да се и он укључио у ту  

причу. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. Али није био формално у саставу 

те оперативне групе.  

 

Сведок Сенад Јашаревић: Не 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ако сам добро схватио. Реците ми, Галиб 

Хаџић, да ли познајете то лице, са тим именом и презименом? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли је Галиб Хаџић био у саставу 

оперативне групе са Вама, тада? 
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Сведок Сенад Јашаревић: Не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Није? Реците ми, брат Османа 

Османовића, Ферхат Османовић, да ли је он тада био у саставу оперативне групе? 

 

 Сведок Сенад Јашаревић: Он је био наш пријератни резервни радник. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли је био са Вама у саставу оперативне 

групе тада ? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Споменуо сам два, три пријератна резервна радника. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Хајте, помените још некога осим њега, да 

Вас ја не наводим, ако се сећате? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Алага Ибрахимовић, после у неком времену се 

почело ширити, сада са ове дистанце не могу прецизно рећи. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А шта раде ти, како сте рекли, помоћни 

или како сте рекли ови? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Резервни, значи пријератно устројство полицијских 

структура, требало би да знате, значи постојале су активне снаге и резервне снаге. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Шта раде они тада са вама? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: И у Јавној и у Државној безбедности. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Шта они раде тада са вама те резервне 

снаге у тој оперативној групи ако можете? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Радили су исте послове као и ми, значи примарно 

наш задатак први, основни и једини је био прикупљање доказа о злочинима који су 

почињени на подручју града.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Од стране? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Од стране  формација које су напале град.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро, а реците ми, Фазловић Новалија, 

јел он био са Вама у оперативној групи? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли знате ко је то лице? 
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Сведок Сенад Јашаревић: Он је радник Јавне безбедности. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А он је радник Јавне безбедности, добро. 

Реците ми, помињали сте да сте у почетку код те старе ћевабџинице, ако сам добро 

разумео, у центру града, у центру тог места, имали просторије ваше. Јесам то добро 

разумео? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Реците ми, јесте тамо обављали разговоре 

са тим безбедносно интересантним лицима? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Не 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Него? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Рекао сам мало пре, пар разговора смо обавили у тој 

старој трошној кући, звали су је из шпрдње, ево употребићу тај израз, „бијела кућа“. Ту 

смо узимали изјаву рецимо од Радушић Миленка. 

 

 Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро, а остале активности које сте 

имали, разговоре, односно боље речено, извињавам се, колико времена од Вашег 

доласка будете у тим просторијама код те старе ћевабџинице или „бијеле куће“, како 

год хоћете? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ја, ми смо оперативци били теренци, значи 

скупљали смо људе који су излазили из града, утврђивали адресе, локацију где живе и 

уговарали узимање изјава од њих на околности онога што су преживели и што су 

видели. Ја сам био нон-стоп у покрету. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Рекли сте да сте били у почетку, ту су 

биле те ваше просторије. 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  После колико времена мењате те 

просторије за неку другу локацију или идете на неку другу локацију где се обављају 

разговори са тим лицима? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ја док сам био доле значи седиште наше је било у 

тој ћевабџиници, рекао сам, тамо су била, сеоска је то ћевабџицина, господине, село је 

то, два или три стола где је била једна машина. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Све сам то разумео. 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Једна машина, морам Вам поновити, значи где је 

била једна машина  за куцање и те просторије су девастиране гранатирањем, негде у 

септембру месецу, почетком септембрај, не знам ни ја кад је било, када су гранатирани 

цивилни циљеви у центру Рахића, као и џамију у којој је била смештена болница, кућа 

оближњих. Том приликом је и та кућа страдала и ми смо остали без просторија. Решид 
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Мусић с обзиром да је човек био с тог подручја, је нашао некакве просторије, између 

Рахића и Маоче у којима је прије рата била ветеринарска станица и ту смо смештени.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Јесу то ти Окрајци, да ли је то локалитет 

Окрајци или није? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Није? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Не.  Не знам тачно како се локација зове, али то је 

на подручју између Рахића и Маоче. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А реците ми, Ви сте тамо боравили, ако 

сам добро схватио, колико, седам, осам месеци или до септембра 1992. је ли тако? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Е, за то Ваше време боравка, до кад сте 

биле ваше просторије у центру тога места, а када су пребачене на то место где сте 

рекли да је Решид Мусић као мештанин знао где треба да се пребаците? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Није он знао где треба да се пребаци. Рекао сам 

мало пре, молим Вас, у септембру месецу центар Рахића је гранатиран, што авионски, 

што гранатама. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Значи, све до септембра 1992. године... 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Та ћевабџиница је била у центру  Рахића, у 

непосредној близини џамије. У тој џамији је била смештена цивилна болница, молим 

Вас. У тој болници је радила моја супруга, једина жена љекар која је стицајем 

околности преживела гранатирање џамије у којој је била болница, без обзира што је 

џамија била означена на прописан начин као болница. Након тог времена, нас је човек 

преселио у друге просторије, с обзиром да више нисмо имали где. Говорим о селу о 

неких пет, шест хиљада становника где је тридесет хиљада људи из Брчког. Молим 

Вас, узмите ово као чињенице. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Господине, пажљиво сам Вас слушао, 

поновили сте ми то, то сте рекли и прошли пут. Ја сам то све запамтио. Али Вас ја 

питам, па Вас молим да ми одговорите то. Значи за све време до септембра месеца су 

ваше просторије оперативне групе биле у центру села, да или не? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро, у реду. Да ли сте икада били на 

локалитету Окрајци? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли знате где се то налази? 
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Сведок Сенад Јашаревић: Да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да, добро. Где је био, да ли је постојао 

логор у Горњем Рахићу? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Није постојао логор? Да ли је постојао 

логор на том локалитету Окрајци? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: У оквиру, још  једном значи, ради се о пријератном 

кругу просторија које су биле у власништву шумског газдинства. На тој локацији је 

формирана бригада и оии су заузели ту локацију са свим садржајима у којима јесу ту 

биле. Једино, то је била једина зграда већих габарита на том подручју, где се тако 

нешто могло изорганизовати. Првих пар дана ја када сам се појавио доле, знам да је 

господин Мусић био доле два, три дана, након чега је као припадник цивилних 

структура полицијских буквално одатле избачен. И након тога је формирао наше 

сједиште у тој ћевабџиници.  

 

 Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли Окрајци припадају Горњем Рахићу 

или не припадају Горњем Рахићу? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ја мислим да припадају Горњем Рахићу.Ради се о 

селу Ограђеновац које је, Окрајци се налазе на почетку улаза у село Ограђеновац, које 

је у саставу села Горњи Рахић.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је л` постојао тамо неки логор за лица која 

су боравила тамо? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: У склопу тих просторија су постојале, тог 

газдинства су постојале просторије, значи у које је војска доводила лица српске 

националности која је било по којем основу заустављала, заробљавала, стављала под 

контролу, назовите то како хоћете, хапсила или било шта друго да су радили.  То није 

био логор.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Није био логор? Него шта је био? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Не. Сад сам рекао. Значи просторија значи коју је 

војска користила за своје потребе и гдје су затварали те људе.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте ли Ви били у тим просторијама 

икада, у то време, мај-јун `92.? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Мај, мислим да сам био једном или два пута.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: И како је то изгледало, је л` можете да 

нам опишете? 
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Сведок Сенад Јашаревић:  Нисам улазио у те просторије никада.  Ја сам био у 

тих првих пар дана код господина Мусића који је користио једну канцеларију, какве  су 

то просторије тамо биле гдје су људи затварани, не знам.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте ли видели те просторије споља? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Јесам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Како изгледа то?  

 

Сведок Сенад Јашаревић: Шумско газдинство, значи, након 28 година немојте 

очекивати молим вас од мене након свега што сам преживио у животу да могу рећи да 

је једна просторија била дужине десет са пет или стотину са не знам колико метара.   

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Господине, ја Вас то нисам питао, ја сам 

Вас питао како изгледа то да ми опишете. Да ли је то зграда од чврстог  материјала, да 

је ли то  неки хангар, да ли је то лимени овај како се зове објекат? То Вас питам. Јесте 

ли то видели или нисте? То Вас питам. 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Ја примарно знам за централну ту зграду која је 

била највећа, садржаја око је било, од каквог материјала су грађени, никад у шумарији 

нисам радио нити сам залазио у њих ни прије рата ни за вријеме рата. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. Рекли сте да нисте радили, ја Вас 

питам да ли сте видели и зато Вас питам. Реците ми, овај, да ли знате да ли је било 

тамо... Како је поступано са лицима која су била у тим објектима где су била 

затворена? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  То требате питате припаднике војних структура, ја 

то не знам, нисам учествовао у формирању тих просторија, нисам као ни господин 

Османовић никог тамо одвео, ако сам се и појавио тамо ишао сам по наредби да 

обавим разговор. То је све што се односи кад сам ја у питању и кад је господин 

Османовић у питању.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците ми, овај, какав је однос између 

војске и ове Државне безбедности, Оперативне групе, у то време тамо? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Одговорио сам ја вама на то питање, у пријашњим 

питањима. Значи ми смо сви били пријератни радници, значи, само што ја знам, почев 

од мене, господина Османовића и већег броја припадника и Државне и Јавне 

безбједности, нико се од нас није укључио у оно националистичко лудило. Ми смо 

остали људи који се нису националистички.... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Нисам Вас то питао. Питао сам Вас какав 

је однос између војске и полиције? Ко је старији? Да ли је то једнаки ранг или је неко 

старији другоме? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Војно је стање било господине, војска је старија 

била. У том окружењу какав је глас нас пратио такав је однос према нама и био.  
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Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците ми, када се врши испитивање лица 

које ви испитујете у оквиру Оперативне групе, колико људи, ко је присутан том 

испитивању? Колико је вас физички? Да ли испитује само један или двојица? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Правила службе су јасна. Кад радиш сам онда имаш 

проблем. Увијек смо радили кад су те ствари у пару по двојица. Значи конкретно за 

Радушића сам објаснио, ја и господин Османовић.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: То сам чуо. Него за све остале случајеве? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Не сећам се да сам било с киме на било које 

околности од припадника  лица српске националности обавио разговор .... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Колико вас из Државне безбедности из 

ваше Оперативне групе или из ваше јединице, из ваше структуре обавља разговор са 

лицем?  

 

Сведок Сенад Јашаревић:  У принципу двојица увијек. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли је осим Вас тројице да кажем или 

троје, вас двојице који испитујете и то лице које је испитивано, присутан још неко 

трећи? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Немам више питања председнице.  

 

Председник већа:  Немате других питања. Да ли оптужени има неко питање за 

овде присутног сведока? Изволите. 

 

Оптужени Осман Османовић: Хвала. Поздрављам свог драгог пријатеља 

Сенада Јашаревића.  

 

Председник већа:  Молим Вас, није ово место за поздраве.  

 

Оптужени Осман Османовић:  Добро, нисам знао, ја се извињавам.  

 

Председник већа:  Дала сам Вам реч да поставите питања, поставите питања 

уколико имате.  

 

Оптужени Осман Османовић:Ево кратко питање. Да ли смо добили почетком 

рата мобилизацијске позиве? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Ја се сјећам да сам добио позив, тачан период 

Османе  не могу да се сјетим. Значи из Тузле су донијели позиве нама. Да кажем сад 

датум, тешко.  

 

Оптужени Осман Османовић: Добро, добро, хвала. Даље. Друго питање: да ли 

смо добили службену легитимацију у шта је писало у службеној легитимацији? 
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Председник већа:  Па сачекајте. Да ли сте добили. Ако питате шта је писало, 

Ви сте већ дали одговор.  

 

Оптужени Осман Османовић: Нисам, нисам дао одговор. Да ли смо добили 

службене легитимације? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ја сам користио пријератну службену легитимацију, 

сад не могу да се сјетим да ли смо добијали какве папире за кретање по територији.  

 

Оптужени Осман Османовић:  Да конкретишем, да конкретишем питање. Да 

ли смо добили из Тузле, да ли смо добили из Тузле? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Мислим да јесмо, ево, мало си ме затекао, не могу 

тачно да се сјетим.  

 

Оптужени Осман Османовић:  Хвала. Треће питање: Ипак сте споменули 

трансферисана наређења која је добијао господин Тахто Халил и покушавао да нам та 

наређења пренесе. Па објасните и ништа више.  

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. Значи још једном, Тахта Халила смо ми затекли 

кад смо се појавили доле Осман и ја у униформи. Он је био у саставу те бригаде која се 

формирала. Ја и Осман смо били у цивилу припадници Јавне и Државне безбједности. 

Осман овакав какав јесте у то доба је био ауторитет за Тахту Халила, већи. Међутим, 

ми смо остали онакви какви јесмо били, ушли смо у формирање значи организације 

цивилног живота доле, формирања и Јавне и Државне безбједности. Човјек је био у 

саставу бригаде, ходао је са Решидом Мусићем и покушавао је те задатке из бригаде да 

трансферише на нас. Ја знам да се и господин Османовић отимао тим задацима на исти 

начин као и ја.  

 

Председник већа:  Добро. То је одговор, можете сести.  

 

Оптужени Осман Османовић:  Хвала најлепше.  

 

Председник већа:  Добро. Обзиром на овај одговор, ја ћу Вам само предочити 

да је оптужени када је испитан на главном претресу изјавио да је о испитивању 

Павловић Александра обавестио надређеног Тахту Халила.  

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Шта је спорно у томе? 

 

Председник већа:  Па да ли је Тахто Халил био надређени Осману 

Османовићу? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Постављао се наредбодавно. Госпођо, ради се о 

ратним условима.  

 

Председник већа:  Па нисте тако сад рекли, зато Вам и предочавам.  

 

Сведок Сенад Јашаревић: Нас двојици оваквих и осталих који нису били 

наоружани и који су неке ствари које смо ми у том моменту третирали у оквиру својих,  

да их радимо у оквиру својих овлашћења на потпуно законит начин одрадили и оно 
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што је урађено, значи реферисали, да ли усменој или писменој форми. И треба да сте 

свесни чињенице значи да је господин Османовић председник омладине по оном 

систему био на четвртој години факултета. Њега је знао и шиш и голиш. Гдје год се 

човјек појави... 

 

Председник већа:  Молим  Вас, то ће бранилац...  

 

Сведок Сенад Јашаревић: Сви га знају, према томе, немојте, молим Вас. 

 

Председник већа: Сачекајте, сачекајте, не можете тако да се понашате. Ви сте 

овде позвани да будете испитани у својству сведока....  

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Извињавам се.  

 

Председник већа: Тачно на наведене околности које је навео бранилац 

оптуженог када је предлагао да Ви будет испитани. О личности самог Османа 

Османовића, Ви то јако добро знате, може да се изјасни његов бранилац у завршној 

речи, оно што сте Ви сада хтели да кажете, а сада за то није моменат, а посебно не да 

се Ви о томе изјашњавате и да говорите о његовом раду, о његовим успесима док је 

био омладинац и тако даље. Ја сам Вас питала да ли сте потписали ту белешку односно 

записник о испитивању да ли сте потписали, РадушићМиленка, Ви сте рекли да сте 

потписали. Бранилац оптуженог Османа Османовића је накнадно, након припремног 

рочишта и првих одржаних главних претреса поднеском од 07.07. и 21.07. предложио 

да се изврши увид у те записнике који су сачињени. Тужилац се о томе није изјаснио. 

Ја сматрам да је ово моменат док је ту присутан овај сведок кога управо испитујемо. То 

је фотокопија записника изјаве Радушић Миленка број 15-690  од 29.07.1992. године, 

сачињена од МУП-а Сарајево, Окружни СУП Тузла, Сектор државне безбедности, 

Оперативна група Горњи Рахић, потписано од стране Радушић Миленка, а у рубрици 

изјаву узели, нечитак потпис, могуће Ј.Сенад. У потпису се наводи да је ову изјаву 

потписао Јашаревић Сенад и да је то хашки документ, а поднеском од 21.07.2020. 

године бранилац оптуженог је предложио да се изврши увид у изјаву Радушић 

Миленка од 18.05.1992. године. Није детаљно објаснио нити прецизно на које 

околности треба извести овај доказ. Наведено је за све ове доказе паушално "поводом 

догађаја у затворској просторији". Сад ја не знам, затворска просторија, које везе има. 

Записник. 

 

 Али ево тужиоче да ли се Ви противите да ми у присуству овог сведока 

извршимо увид односно да ли сте сагласни да се усвоји предлог браниоца и изведе овај 

доказ и у присуству овог сведока изврши увид у ове записнике, првенствено ради 

утврђивања валидности ових записника односно да ли је ово потпис присутног 

сведока? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Председнице, ако сам добро схватио једно 

се односи на време 29. јули или ... 

 

Председник већа:  Једна је од  29. јула 1992. године, а једна је од 18.05.1992.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Што се тиче овог 29.јула мислим да то се 

не односи односно знам, не односи се на инкриминисани период, па се противим томе. 

Што се тиче ове друге остављам суду на оцену и процену, мислим да није неопходно.  
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Председник већа:  Добро. Мислите да није неопходно.  

 

Добро ми ћемо емитовати.  

 

Суд доноси  

 

Р Е Ш Е Њ Е 
 

УСВАЈА СЕ предлог браниоца оптуженог Османа Османовића, адвоката 

Дозета, достављен у поднеску од 21.07.2020. године и ОДРЕЂУЈЕ вршење увида у 

писану изјаву Радушић Миленка од 18.05.1992. године.  

 

С тим да ћете браниоче појаснити, на које околности Ви предлажете емитовање 

овог доказа? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Дозет, адвокат. С обзиром на моја питања овом сведоку 

и на његове одговоре, ове изјаве односно службене белешке предложене су не да се 

изврши увид у њихов садржај, јер знамо да то не може бити доказ у кривичном 

поступку, по Законику о кривичном поступку Републике Србије него само као потврда 

онога што је сведок говорио и што је говорио мој брањеник.  

 

Председник већа:  Чега? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да су два пута обављени службени разговори са овим 

притвореником, затвореником, заробљеником, логорашем, како год да га зовемо.  

 

Председник већа:  Добро. Управо на те околности је суд једино и намеравао да 

изврши увид у ове доказе и да чујемо сведока у односу на ове записнике, да ли су ово 

његови потписи.  

 

Врши се увид у...  

 

Молим режију да укључи документ камеру, монитор. Не, преко лап топа. Да ли 

постоји неки проблем? Можда нам је лакше преко документ камере. 

 

Да ли може преко документ камере?  

 

Судија Основног суда у Брчком Велибор Милићевић:  Судија Милићевић, ја 

се укључујем, извињавам се. Још увек нам није никакав документ презентован на 

екранима.  

 

Председник већа:  Морамо да сачекамо. Добро, не можемо тако, добро.  

 

ОДРЕЂУЈЕ СЕ  пауза у трајању од пет минута.  

 

Само да објасним браниоче Дозет, док су сви ту присутни, мало пре сте питали 

можете ли са оптуженим да обавите разговор док веће у паузи доноси одлуку. Није 

Вам дозвољено са разлога што се у том моменту није знала одлука већа, да ли ће 

дозволити одговор на питање које сте поставили или неће, а знате и сами да Закон о 
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кривичном поступку не дозвољава консултовање оптуженог са браниоцем нити 

консултовање било којих учесника са браниоцем приликом давања одговора и то је 

једини разлог због чега Вам је ускраћено, а после претреса можете свакако увек добити 

могућност за разговор и добијате дозволе увек.  

 

Дакле, одређујемо паузу у трајању од десет минута да бисмо средили техничке 

услове за емитовање овог доказа.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли могу сада да поразговарам два минута? 

 

Председник већа:  Можете сада.  

 

Је л` ту записник, добро.  

 

Да ли се чујемо са Судом БиХ?  

 

Судија Основног суда у Брчком Велибор Милићевић:  Судом Брчко 

Дистрикта, чујемо се.  

 

Председник већа:  Да. Само немамо на мониторима, добро. Да ли сведок, не 

видимо се, да ли сведок који је присутан види овај доказ који је приказан на 

мониторима? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Да, видим заглавље.  

 

Судија Основног суда у Брчком Велибор Милићевић:  Да, види.  

 

Председник већа:  Добро. Само ћете последњу страну, то је важно. Приказаћете 

последњу страну где су потписи.  

 

То је овај записник од...Изјава Радушић Миленка од 18.05.1992. године.  

 

Је ли тако? Да ли се чујемо? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Чујемо, чујемо.  

 

Председник већа:  Добро. Реците ми да ли је на овом записнику Ваш потпис на 

месту записничара, обзиром да је ... 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Не.  

 

Председник већа:  Ово није Ваш потпис? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:   Не.  

 

Председник већа:  Чији је ово потпис? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Не знам.  
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Председник већа:  Дакле, ми имамо потпис испитаног лица Радушић Миленка 

и потпис за који Ви тврдите да Вам није познат? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Изјаву ову смо узели господин Османовић и ја.  

 

Председник већа:  А Ви сте рекли да сте обојица потписали? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Ја не знам како нема мог потписа овде, ми смо 

сачињавали ову изјаву, могуће је, могуће је да у том моменту кад је прекуцавана нисам 

био ту, а одговорно стојим иза тога значи да смо нас двојица узели прву изјаву од њега.  

 

Председник већа:  Хоћете да кажете да је ово нека прекуцана изјава,не изјава 

коју сте Ви сачинили? Ко је сачињавао, ко је куцао записник? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ми смо разговарали са њим, правили прибиљешке, 

усагласили прибиљешке с њим и дали на куцање. Могуће је и ми да смо куцали.  

 

Председник већа:  Није ми јасно, чекајте. Ви сте правили прибелешке. Шта 

значи прибелешка? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Постављали питања, добијали одговоре, након тога 

усагласили текст.... 

 

Председник већа:  Ви сте то руком констатовали одговоре је ли тако? И Ви и 

Осман Османовић? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Да. 

 

Председник већа:  И након тога?  

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Прекуцали, могуће је да смо је и ми прекуцавали, 

сад након 28 година не знам.  

 

Председник већа:  Да ли се сећате ову изјаву ко је куцао и да ли је та изјава 

куцана истовремено када је испитивано ово лице које је потписало да је дало изјаву? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Не.  

 

Председник већа:  Па када је могао... 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Извините молим Вас. Ми смо разговарали са њим, 

ради се о ратним условима, значи водили прибиљешке, усагласили текст изјаве, 

прекуцали, могуће је да смо прекуцавали једном, два,три пута или неко за нас, стварно 

не знам.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли то значи... 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Након 28 година не могу да се сјетим. Ми смо 

радили у таквим условима. Молим? 
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Председник већа: Да ли то значи да је Радушић Миленко потписао неку више 

пута прекуцану изјаву, а не изјаву коју је тада дао? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Не. 

 

Председник већа:  Па када је Радушић Миленко могао да потпише ако Ви 

кажете да сте тако поступали? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Ово је оригинална изјава, значи ми нисмо, имали 

смо одличну "Олимија" машиницу, водили смо прибељешке на папиру, усагласили то 

што је изјавио и врло вероватно, одговорно, не могу рећи да смо у његовом присуству 

заједно, пратио човек, пратио текст, пратио ток онај када је извршено прекуцавање.  

 

Председник већа:  Само моменат. Да ли је куцано за време док је он причао, 

док је давао изјаву? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Не.  

 

Председник већа:  Није.  

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Па то није било могуће у тим условима.  

 

Председник већа:  Добро. Дакле, Ви сте ваше белешке које сте ви сачинили 

вашом руком, Ви и Осман Османовић,  а које сте накнадно усагласили, доставили 

неком лицу да то откуца? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Могуће је и ми да смо куцали.  

 

Председник већа:  Или Вас двојица накнадно? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Значи одмах након обављеног разговора.  

 

Председник већа:  Добро, а када је потписао Радушић? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Одмах.  

 

Председник већа:  Па како нема Вашег потписа? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Није ми јасно.  

 

Председник већа:  Па добро, ајмо да будемо конкретнији. Мало пре кажете да 

је могуће да сте дали да је то више пута прекуцано, сада кажете да сте ви куцали, па да 

чујемо, да ли можете да се сетите шта се тачно дешавало приликом узимања ове изјаве 

Радушић Миленка на којој се налази његов потпис? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Схватите ме, поштујем то што ме питате и у праву 

сте што питате. Ја након 20 година вам не могу дати прецизан одговор. Значи систем 

тад је био такав, разговара се, евидентира се, усагласи се текст изјаве и прекуцава се. 

Како је дошло да је овде само један потпис, мени није јасно. Стварно не могу са ове 

дистанце. Ја бих волио да је господин Радушић жив... 
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Председник већа:  Али ова изјава није сачињена у трећем лицу, као неко 

усаглашавање лица која испитују, него у првом лицу  "на крају желим да изјавим", што 

све упућује да је куцано истовремено када и он прича. А сада кажете да је то било 

другачије.  

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Предсједнице, није било могуће у тим условима 

прекуцавати изјаву на овакав начин како се то ради сада.  

 

Председник већа:  Добро. А ко је потписао у име записничара? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Молим? 

 

Председник већа:  Ко је могао да потпише у име записничара? Овде пише: 

записничар, и потпис. Нема Вашег потписа, постоји потпис Радушић Миленка и неког 

лица, не знамо којег. 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Је л` можете вратити? 

 

Председник већа:  Ево, сада видите.  

 

Сведок Сенад Јашаревић: Је л` можете вратити на заглавље? 

 

Председник већа:  Може.  

 

Сведок Сенад Јашаревић: Мало још доле односно горе. Не знам. Није ми јасно 

како нашег односно мог потписа овде.  

 

Председник већа:  Добро. Овде постоји овај број 15-690А. Ко је дао овај број 

овом документу? 

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Па из евиденција.  

 

Председник већа:  Из које евиденције, чије евиденције? Сектора безбедности? 

 

Да ли се чујемо са Судом БиХ? Имамо неких проблема на вези. Режија да ли 

можете да нас обавестите који технички проблем постоји?  

 

Реците. Да ли се чујемо? 

 

Судија Основног суда у Брчком Велибор Милићевић:  Чујемо се.  

 

Председник већа:  Ко је овом документу могао да да, од ког органа је на овом 

документу назначен овај број 15-690А?  

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Вјерујте да не знам.  

 

Председник већа:  Не знате ни када, не знате ни ког органа? Добро.  
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Имамо са десне стране овај печат "Брчко". Шта ово значи? Да ли ово значи да је 

достављен и коме је достављен? Пошто се не види добро шта све пише на печату, пише 

само, само се види "Брчко". Коме је ово достављено? Чији је ово печат? Да ли Вам је 

познато? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Не, вјерујте да не знам.  

 

Председник већа:  Ово је заводни печат.  

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Да.  

 

Председник већа:  Не знате, добро. Можемо да емитујемо.... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Председнице, само извињавам се, могу 

ли? 

 

Председник већа:  Можете, изволите.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Заменик тужиоца. Овде пише у заглављу 

"Штаб територијалне одбране". Па јесу ли они тада припадали територијалној 

одбрани? Да ли сте Ви тада припадали територијалној одбрани? 

 

Председник већа: "Штаб територијалне одбране, Сектор безбедности Брчко".  

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Говори се о времену успостављања, 

функционисања система. Откуд ово заглавље, ко га је овако формирао, вјерујте да не 

знам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Значи "18. мај `92. Штаб територијалне 

одбране, Сектор безбједности Брчко". Да ли је то, да ли је у то време 18. мај господин 

био у том органу?  

 

Сведок Сенад Јашаревић:  Ја? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да, Ви.  

 

Сведок Сенад Јашаревић:  У Штабу територијалне одбране нисам био, био 

сам значи у тој Оперативној групи, како смо је звали, Државне безбједности.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А да ли сте Ви сачинили овај записник 

уопште? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ја колико се сећам значи први разговор, то сам 

рекао, изјаву на записник са господином Радушићем смо узели ја и Осман. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Је ли то тај записник везан за тај разговор 

о коме се говори или не? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ја мислим да јесте. 
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Председник већа: Да ли сте видели Ви некада овај записник у овој форми на 

коме је наведено ово што, на шта тужилац указује, да ли сте Ви видели тај записник 

овакав, у овој форми? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: После рата 2013. године јесам кратко, али нисам на 

ове детаље обраћао пажњу. 

 

Председник већа: А нисте видели тада када сте, када је тај записник сачињен, 

потписан од стране Радушића? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Стварно ми није јасно. 

 

Председник већа: Шта Вам није јасно? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Не могу Вам дати прецизан одговор, како нема 

наших потписа ту. 

 

Председник већа: Да ли можете да дате, да одговорите на ово што је питао 

тужилац? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Око заглавља? 

 

Председник већа: Да. 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Па, рекао сам да не знам, значи ко је формирао 

овакво заглавље и због чега је овакво заглавље, ја, у сећању... 

 

Председник већа: Али Ви кажете да сте Ви и Осмах Османовић усагласили 

записник? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да, у сећању ми је остало значи да смо у неком 

времену на све наше документе стављали заглавље, Сектор Државне безбедности, 

Оперативна група Горњи Рахић. Ово је, овде се говори о првих петнаестак, двадесет 

дана, месеца маја. Како се то успостављало, ко је како одређивао шта ће се писати, ја 

верујте нити сам учествовао у тим процесима, нити знам како је ово овако. 

 

Председник већа: Па, да ли је ово записник који сте Ви сачинили? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ја мислим да јесте, без обзира што нема мог 

потписа, знам да смо разговарали са човеком на ове околности и да смо сачинили 

записник. 

 

Председник већа: Али, Ви нисте видели на које околности је он испитан? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Дајте мало горе још. 

 

Председник већа: Нема сада потребе. Изволите, тужиоче, имате ли још неко 

питање и да завршимо са сведоком? 
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Заменик тужиоца за ратне злочине:  Само нешто да Вас питам, само још једно 

питање. Ако сам добро запамтио, можда грешим, Ви ме исправите, да је сведок рекао 

приликом данашњег испитивања, да они нису водили разговор са Миленком 

Радушићем везано за тај експлозив. Али у овом записнику баш говори то што имамо 

испред себе, који се поводом припремања терористичке акције и тако даље. Зато Вас ја 

питам све ово. То је суштина мога питања.  

 

Председник већа: Молим Вас, без коментарисања. Изволите, да ли можете да 

одговорите? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Значи још једном по сећању говорим, морао би бити 

мој потпис. На овој другој допуни изјаве када ме је Радушић тражио, ја знам да има мој 

потпис. 

 

Председник већа: Добро. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Не, ја сам питао нешто друго. 

 

Председник већа: Добро, Ви не можете да објасните зашто нема Вашег 

потписа, не можете да објасните ово заглавље, не знате које лице је записничар. То је 

једино лице осим Радушића потписало овај записник. Следећи записник, дакле 

 

Врши се увид у фотокопију Записника изјаве Радушић Миленка број 15-690 

од 29.07.1992. године сачињен од стране МУП Сарајево, Окружни СУП Тузла, 

Сектор Службе државне безбедности, Оперативна група Горњи Рахић. 
 

Ево, имамо на мониторима. Можете последњу страну. Да ли је ово Ваш потпис? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Ако може да се повећа мало.  

 

Председник већа: Подигните само мало.  

 

Сведок Сенад Јашаревић: Јесте. 

 

Председник већа: Ово је Ваш потпис? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Па, то што сам мало пре рекао за ову изјаву знам, 

њу сам видео, али ову, на овој првој изјави стварно ми није јасно.  

 

Председник већа: Добро, ко је био присутан када сте сачинили ову изјаву и 

како је ова изјава сачињена? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Значи он је тражио мене и Османа тражио је помоћ 

од нас. Тражио је да дадне допуну изјаве, значи а ако она прва изјава и није куцана 

значи упореди са њим ова јесте.  

 

Председник већа: На основу чега то тврдите? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Упоредо са његовом причом. 
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Председник већа: Чиме то доказујете? На основу чега то тврдите? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Па, на основу свог исказа, госпођо, ми смо 

покушавали човеку да помогнемо, да га макнемо одатле, да не трпи оно што је трпео. 

 

Председник већа: На основу садржине исказа, хоћете да кажете? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Молим? 

 

Председник већа: На основу садржине ове изјаве хоћете да кажете, да ова 

садржина ове изјаве потврђује да сте, да је он присуствовао изради овог записника, 

сачињавању овог записника? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Да. 

 

Председник већа: Добро. Да ли има накнадних питања? Оно што морам да 

обавестим и Суд у Брчком и овде присутне. Ми данас због обавеза члана већа можемо 

радити до 15 до 12. Мислила сам да ће много брже ићи испитивање сведока. Али 

очигледно је да постоје бројна питања, а и да је потребно сведоке детаљније испитати. 

Тако да ми данас нећемо стићи да испитамо остале сведоке. Да ли смо завршили са 

испитивњем сведока Сенада Јашаревића? Изволите, браниоче Дозет. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ја сам већ предложио да му се предоче делови исказа 

претходно испитаног сведока Армана  Јашаревића, .рекао сам где се налазе и на које 

околности. 

 

Председник већа: Добро. Бранилац оптуженог захтева да Вам се предочи исказ 

сведока Армана Јашаревића који је на питање заменика тужиоца за ратне злочине „ко 

одлучује ко ће бити пуштен на слободу, а ко ће бити пребачен у други затвор?“, 

изјавио је: „Па, одлучује између осталог Осман Османовић, овде окривљени за ратне 

злочине, главни ти који руководе тиме, мада се званично води да је садашњи тужилац 

Оснвоног суда у Брчком Зекерија Мујкановић и садашњи судија у Врховном суду 

Караахметић Селим, они су се формално водили да су заменик командант логора, 

међутим, у ствари је била Државна безбедност, они су били алфа и омега свега, на челу 

са Османом Османовићем и још неким људима. Ја сада не знам да ли се он зове Хазим 

Фазловић који је некада био у Државној безбедности, углавном знам да је презиме 

Хазловић, и како му је име, то не знам“. Ево браниоче, предочено је. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Могу ли да поставим питање? 

 

Председник већа: А Ви сте хтели питање? Па, могли сте одмах питање, не да 

читам исказ сведока. Изволите. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Господине Јашаревићу, да ли сте чули шта је 

предочено? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Јесам. 

 

Председник већа: Да ли је ово тачно или не, да скратимо? 
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Сведок Сенад Јашаревић:  Не. 

 

Председник већа: Добро. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли су господа, моменат, Зекерија Мујкановић и 

Селим Карамехић у том периоду мај-јуни по Вашем сећању уопште били тамо физички 

или на неком положају? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: За Селима Карамехића, не знам, нисам га видео за 

време рата, знам само да му је, остала ми је у сећању прича да му је погинуо брат који 

је студирао заједно са нама. За господина Зекерију Мујкановића који је иначе из Маоче 

сам од прије рата знао, нисам га знао, знам да је некад у неком времену успоставе 

цивилне власти он регрутован значи односно мобилисан за потребе криминалистичке 

полиције у тада формираној полицијској станици. Значи та прича ту та, те небулозе 

значи немају ама баш никакве везе. 

 

Председник већа:  Молим Вас, нисте Ви да оцењујете исказ друтог сведока. 

Немојте то чинити. 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Извињавам се. 

 

Председник већа: Немојте, тиме доводите, дезавуишете и Ваш исказ, немојте 

то чинити и нисте ту да оцењујете да ли је нешто као што то Ви кажете, тај израз 

употребљавате, не треба то. 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Извините, молим Вас. 

 

Председник већа: Рекли сте да то није тачно и довољно је, довољно сте 

одговорили. Изволите, браниоче, устали сте, нисте добили реч, па немојте више то да 

чините док не добијете реч, јер председник већа руководи претресом. Реците шта сте 

хтели, кад сте већ устали.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Предложио сам предочавање стране 52 пасуса 9 истог 

записника. 

 

Председник већа: Да ли хоћете питање да поставите са те 52. стране? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Питање које сте и Ви поставили, да ли је то тачно или 

није? 

 

Председник већа: Ја сам поставила, он је дао одговор. Шта хоћете са 52. стране 

да се предочи сведоку? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Пасус 9. 

 

Председник већа: Ја сада не знам који је пасус девет, ево предочите, дајем Вам 

овлашћење да предочите Ви. 
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Адвокат Ђорђе Дозет: На питање Сенаду Јашаревићу „ко сте Ви били у том 

периоду?“, Сенад Јашаревић, односно пардон, Арман Јашаревић одговара: „У том 

периоду је полицијски значи службеник који је...“: 

 

Председник већа: Само моменат, то је 52. страна? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да. 

 

Председник већа: Добро. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: „У том периоду је полицијски значи службеник који је у 

убиствима у Буквику учествовао, убиствима како се зове заробљеника, заробљених, 

значи рањеника, медицинских сестара и касније у пљачки, што ће вам потврдити 

Менсуд Ђапић, командант батаљона. Када се одузело људима злато...“. 

 

Председник већа: Само, браниоче, ја уопште то не видим. Где то пише на 52. 

страни? Који је то записник, да ли од главног претреса 27.07.2020. године? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да. 

 

Председник већа: Само моменат.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Трећи пасус одоздо, страница 52. 

 

 Председник већа:  52. страна, добро. А шта је Ваше питање? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли је ово што је овај сведок изјавио тачно или није? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Не. 

 

Председник већа: Шта да ли је тачно, која чињеница од ових које је изнео? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Чињеница да је сведок кога смо данас испитали 

учествовао у убиствима заробљених Срба. 

 

Председник већа: Не, он то није рекао. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Како није? Прочитајте шта пише. 

 

Председник већа: Ево, ја сам поставила питање. Изјаснили сте се о томе ко је 

био задужен, садашњи актуелни тужилац и да је Осман Османовић био главни 

иследник и главни за све и нема потребе да се понављамо. Изволите, браниоче, ново 

питање. Ви сте питали „Сенад Јашаревић?“, рекао је „Сенад Јашаревић, садашњи 

заменик шефа полициије, знате шта“ и прекинули смо зато што се он о томе већ  

изјаснио. Па сте Ви поново питали, навео је: „У том периоду полицијски службеник 

који је у убиствима на Буквику учествовао, заробљеника, рањеника, медицинских 

сестара, касније у пљачки,, што ће потврдити Менсур Ђапић, командант батаљона, 

када се одузело људима злато, дукати и паре. Жао ми је што није рахметли жив, како се 

зове, златар Реџић“. Да ли је Вама нешто познато од овог што је сведок изјавио? 
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Сведок Сенад Јашаревић: Не. 

 

Председник већа: Даље на питање суда, „Заменик шефа полиције Сенад  

Јашаревић учествовао је у овим догађајима и након покушаја његовог убиства детаљно 

је водио истрагу“ и на питање Дозета да ли је Сенад Јашаревић, шта зна о његовом 

учешћу и да ли га је видео у периоду обухваћеном оптужницом, рекао је да „ја њега 

нисам спомињао“. Рекао је да највише мисли на пљачку, а да га у вези  тога није, да 

Вас у вези тога није спомињао. Браниоче, он се исправио, не можете само једну 

реченицу да предочавате. А касније се то разјаснило питањима суда. Добро, да ли смо 

завршили са испитивањем овог сведока? Да ли сте имали неке трошкове за долазхак у 

суд и да ли испостављате захтев да Вам се надокнаде трошкови? 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Не. 

 

Председник већа: Да ли можемо да отпустимо овог сведока?  

 

На сагласан предлог странака, сведок Сенад Јашаревић се отпушта из заседања. 

 

Можете да се удаљите. Позивам присутног судију. 

 

Сведок Сенад Јашаревић: Хвала. 

 

Председник већа: Велибора Милићевића. Обзиром да ово испитивање сведока 

много дуже траје него што смо ми првенствено предвидели да ће трајати. А 

претпоствљам да ће то бити и са осталим сведоцима. И обзиром на обавезе једног од 

чланова већа, ми данас нећемо моћи да наставимо испитивање осталих сведока. Само 

да Вас питам да ли можете у овом моменту да нас обавестите, да ли 17. децембра може 

у овој судници, може у вашем суду да се поново обави испитивање путем 

видеоконференцијске везе неког од ових сведока који данас нису испитани? Да ли 

имате слободан термин за 17. децембар? 

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић:  Има слободан, ако 

организоваћемо у сваком случају, колега може да користи другу судницу, уколико буде 

ова. Само да Вам кажем, данас, дајте уведите. Ја бих Вам предложио да ови сведоци 

који су ту присутни да им усмено саопштите термин наредног главног претреса. 

 

Председник већа: Добро, ми смо одредили већ главни претрес. Ја 

претпостављам да сте Ви о томе обавештени.  Да ли је Брчко видеолинк 03. децембра? 

Не, а из Тузле.  

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић:   Ево само да уђу 

сведоци. Значи, 17. децембар у колико? 

 

Председник већа: У 9 и 30. Имамо по подне термин. Да ли Ви по подне имате 

термин и да ли је могуће то по подне обавити? 

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић:  У колико сати? 

 

Председник већа: Добро, већ нам је јако компликовано. Па у 14 и 30. Ми имамо 

слободну судницу од 14 и 30. 
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Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић:   Чекајте, да ли 

мислите сада, говорите ми један термин или два термина? Није ми јасно, да ли од 9 и 

30 или од 14 и 30? 

 

Председник већа: Ми имамо слободну судницу по подне. Да ли Ви можете по 

подне? 

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић:  Па, ево. 

 

Председник већа: Уведите сведоке, па ћемо видети са сведоцима.  

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић:   Ево, овај сведок 

један није приступио, за њега морам издати наредбу за принудно довођење. 

Приступите овде на екран само. 

 

Председник већа: Сеад Куртовић, на њега мислите? 

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић:  Куртовић Сеад 

није приступио. Пребаците фокус на сведоке.   Ево значи то су вам сведоци Фазловић 

Новалија, је ли тако и Мујкић Хазим.  

 

Председник већа: Дакле, остали су Новалија Фазловћ и Хазим Мујкић је ли 

тако? 

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић:  Тако је. 

 

Председник већа: Да ли постоји могућност, обзиром да данас не можемо да 

стигнемо да вас испитамо, да ли постоји могућност да приступите 17.12. по подне у 14 

и 30  у Суд где сте и сада, да будете испитани путем видеоконференцијске везе? 

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић:   Да ли разумете? 

 

Председник већа: Да  ли ви живите у Брчком, прво да вас питам, оба сведока? 

Обојица живите у Брчком?  

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић:   Ево ако дозволите, 

ја би да, ја ћу им лакше пренети то што говорите, ако је у реду? 

 

Председник већа: Реците. 

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић: Судија Милићевић. 

Дакле, данас се одужило испитивање овог сведока. Судско веће у Београду је 

потрошило више времена него што треба. Из тог разлога нису у могућности данас да 

вас саслушају. Следећи термин на који би вас позвали је 17. децембар у 14 и 30, такође 

овде у суд. Да ли ме разумете?  

 

Сведоци кажу да није проблем и да ли је неопходно слати посебне писмене 

позиве? Не треба? Евидентирајте само у колико сати, у 14 и 30, 17. децембар.  
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Председнице већа, сведоци ће приступити на овај термин и сматра се да су 

усмено обавештени 

 

Председник већа: Што се тиче сведока који није приступио данас, нема 

потребе да га зовемо 17., јер сигурно нећемо успети да испитамо три сведока обзиром 

да смо данас успели само једног сведока да испитамо до 12 сати. Тако да на следећем 

претресу 17.12.  у 14 и 30 биће испитани Хазим Мујкић и Новалија Фазловић, а за 

сведока Суада Куртовића ми ћемо вам накнадно доставити замолницу. 

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић:   У реду. 

 

Председник већа: Можемо да се одјавимо? 

 

Судија Суда Брчко Дистрикта Бих Велибор Милићевић:   Ја бих сведоке 

отпустио. Да ли је у реду?  

 

Председник већа: Можете да отпустите сведоке, они су обавештени о наредном 

претресу. 

 

Суд доноси 

 

Р Е Ш Е Њ Е 

 

Након испитивања сведока претрес СЕ ОДЛАЖЕ, а наставиће се дана: 

 

03.12.2020. године у 9 и 30, као што је то раније одређено и дана 17.12.2020. 

године у 14 и 30 часова, што се присутнима саопштава уместо позива. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Која судница? 

 

Председник већа: Судница исто број 4, а 03. је судница број 1. 

 

Судница број 4 је 03.12. 

 

Значи 03. је судница број 4 и 17.12. с тим што је 17. по подне. 

 

Довршено у 11 и 56 часова. 

 

 

ЗАПИСНИЧАР        ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА - СУДИЈА 


